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NORDJYLLAND: Der bliver 
formentlig færre afgange 
på NT-rute 72 mellem Aal-
borg og Hjørring - men ik-
ke helt så mange færre, 
som der egentlig var lagt 
op til.

Et flertal i regionsrådets 
forretningsudvalg indstil-
ler til det samlede regions-
råd, at man godkender den 
plan for rutens fremtid, 
som blev beskrevet i 
NORDJYSKE i søndags: 
Antallet af afgange reduce-
res med cirka tre pr. dag i 
stedet for fem, som der 
egentlig var lagt op til. 

At nedskæringen bliver 
mindre omfattende, skyl-
des protester fra især Ser-
ritslev-området, hvor rute 
72 er eneste kollektive tra-
fikforbindelse. Trods juste-
ringen i antal nedlagte af-
gange vil byen til sommer, 
hvor ændringen skal træde 
i kraft, ikke mere have bus-
forbindelse til omverdenen 
om aftenen og i weeken-
den.

Ændringen er et led i re-
gionsrådets budgetaftale 
for 2014. Her afsættes der 

samlet set otte mio. kr. me-
re til NT end tidligere, men 
i 2014 mangler der allige-
vel et par mio. kr. for at 
kunne fortsætte på det hid-
tidige aktivitetsniveau. 

Politikerne fik i sin tid 
valget mellem at skære lidt 
ned på mange ruter eller at 
skære mere markant ned 
på enkelte ruter. Et flertal 
valgte at satse på sidst-
nævnte og sendte alene 
denne model i høring før 
årsskiftet. Martin Bech (V) 
var imod denne frem-
gangsmåde og var tilhæn-
ger af at sprede reduktio-
nerne på langt flere ruter. 
Derfor tog han forbehold 
over for indstillingen i for-
retningsudvalget i går. 

Det gjorde også Ninni 
Lodahl Gjessing (RV). Hun 
har hele tiden været imod 
at finde de manglende 
penge ved kun at skære 
ned på nogle få ruter.

Heller ikke Pernille Bu-
helt (S) og Susanne Flydt-
kjær (EL) står bag indstil-
lingen.

Det samlede regionsråd 
tager om en uge stilling til, 
om det skal være på blandt 
andet rute 72, pengene 
hentes.

Ja til færre ture 
på NT-rute 72

Ansatte på Farsø Sygehus og 
beboere i Vesthimmerland i det 
hele taget må vente i spænding 
på udfaldet om sygehusets 
fremtid.  Arkivfoto: Jens Morten

  Farsø

gruppe, Jess V. Laursen, si-
ger, at han havde forventet, 
at forretningsudvalget man-
dag kunne lave en indstil-
ling.

- Men det kunne vi ikke, 
fordi vi var lidt delte, blandt 
andet i min egen gruppe. 
Men jeg mener, vi er tæt på 
at blive enige. Venstre-grup-
pen er helt enig om, at noget 
skal ske. Det kan ikke fort-

sætte som nu, siger han.
Bortset fra Socialdemo-

kraterne og Venstre er grup-
perne i regionsrådet - En-
hedslisten, Liberal Alliance, 
Dansk Folkeparti, Konserva-
tive, SF, og Radikale Venstre  
- i hovedtræk enige om, at 
Sygehus Himmerland bør 
være en del af Aalborg Uni-
versitetshospital.

Dermed tyder alt på, at et - 

måske splittet - Venstre kom-
mer til at afgøre sagen.

Socialdemokraterne har 
15 medlemmer i regionsrå-
det, Venstre 11 og resten til-
sammen 15 mandater.

Da regionsrådet består af i 
alt 41 medlemmer, skal der 
kun syv års skolegang og lidt 
hovedregning til at finde ud 
af, at der skal 21 til et flertal.

nødvendigt at bevare nogle 
arbejdspladser, nogle medi-
cinske senge og mulighed 
for at blive indlagt i nærom-
rådet. Og så er de fysiske 
rammer i Farsø bedre end i 
Hobro, tilføjer hun.

Samtidig foreslår SF lige-
som flere andre partier i re-
gionsrådet, at Sygehus Him-
merland bliver gjort til en 
del af Aalborg Universitets-
hospital.

- Det vil betyde en øget 
fleksibilitet i og med, at Aal-
borg Universitetshospital jo 
også råder over sygehuset i 
Dronninglund til de medi-
cinske patienter og i givet 
fald kan genåbne den afde-
ling der, som blev lukket for 
et par år siden, hvis der bli-
ver behov for det, siger Lene 
Linnemann.

Ninni Lodahl Gjessing 

(RV) betegner SF’s forslag 
som ”rigtigt spændende”.

- Vores udgangspunkt har 
været at skaffe mere power 
til denne maskine (red: Sy-
gehus Himmerland) ved at 
lægge det ind under Aalborg 
Universitetshospital. Samti-
dig har vi sagt, at det er vig-
tigt at lade tingene være, 
som de er i Hobro og Farsø, 
fordi der er så mange usik-
kerhedsmomenter.

I, som er modstandere af, at 
de medicinske aktiviteter 
samles i Hobro, er vel nødt til 
at samles om ét forslag?

- Det er da væsentligt at 
komme med sine ting med 
en vis styrke. Og vi er jo eni-
ge om, at Sygehus Himmer-
land skal være en del af Aal-
borg Universitetshospital, 
siger Ninni Lodahl Gjessing.

Per Larsen (K) er enig i det 

synspunkt.
Regionsrådsformand Ulla 

Astman finder SF’s forslag 
helt urealistisk.

- Vi skal kigge meget på, 
hvordan befolkningen for-
deler sig geografisk. Og den 
største del af befolkningen i 
Himmerland bor altså i den 
østlige del. Derfor synes jeg 
ikke, det er nogen god ide at 
samle aktiviteterne i Farsø, 
siger hun.

Heri er Venstres gruppe-
formand Jess V. Laursen helt 
enig.

- Rent geografisk harmo-
nerer forslaget ikke med vir-
keligheden. Det er langt væk 
fra motorvejen, det er på 
tværs af det hele, og der er 
færre indbyggere derovre, 
siger han.

 » Dermed bliver det op til det 
samlede regionsråd at træffe en 
endelig afgørelse.
ULLA ASTMAN (S), regionsrådsformand

» Den største del af 
befolkningen i 

Himmerland bor altså i 
den østlige del. Derfor 
synes jeg ikke, det er 
nogen god ide at sam-
le aktiviteterne i Farsø.
ULLA ASTMAN (S), formand  
for regionsrådet

» Rent geografisk 
harmonerer forsla-

get ikke med virkelig-
heden. 
JESS V. LAURSEN (V), medlem  
af regionsrådet

KØBENHAVN: Siden 1970 er 
der forsvundet 113.000 
bedrifter på under 50 hek-
tar.

Der bliver færre af de 
mindre landbrug, mens 
antallet af de største samti-
dig stiger. Tal fra Dan-
marks Statistik viser, at an-
tallet af bedrifter på under 
50 hektar siden 1970 er 
faldet fra 140.000 til 
27.000, mens antallet af 
bedrifter over 50 hektar er 
steget fra 9.000 til 14.000. 
Det skriver Maskinbladet.
dk.

Ifølge Klaus Kaiser, er-
hvervsøkonomisk chef i Vi-
dencentret for Landbrug, 
er forklaringen, at de min-
dre landbrug bliver opkøbt 
af de større landbrug, som 
konstant leder efter nye 
måder at optimere bund-
linjen på.

- De er i en stadig fase, 
hvor de hele tiden skal gø-
re brug af størrelsesøkono-
miske fordele for at følge 

med. Man er simpelthen 
nødt til at jagte de fordele 
samtidig med, at man også 
jagter optimeringsfordele, 
effektiviserer og produkti-
vitetsudvikler. Man må gø-
re brug af alle de metoder, 
som kan forbedre indtje-
ningen for at kompensere 
for et faldende byttefor-
hold, siger Klaus Kaiser.

Videncentret for Land-
brugs egen analyse viser, 
at det samlede antal be-
drifter fra 2012 til 2022 vil 
blive reduceret fra 40.000 
til 30.000. I samme perio-
de forventer Videncentret 
for Landbrug, at en gen-
nemsnitlig heltidsbedrift 
vil vokse fra 158 hektar i 
2012 til 212 hektar i 2022. 

Det er svært at give et ge-
nerelt billede af, hvem der 
ejer de mindre landbrug. 
Det kan både være perso-
ner med eller uden daglig 
tilknytning til landbruget, 
som bor på landet og dri-
ver bedriften i fritiden. 

De små landbrug 
forsvinder

http://europa.eu/legislation_summaries/agriculture/general_framework/l60032_en.htm

